
 

Tussenrapportage vijfpuntenplan 2025 Regioteam Fryslân: terugblik en 
vooruitblik  
 
Verder versterken watersport community Fryslân  
Regioteam Fryslân heeft in de eerste helft van 2025 succesvol de watersport 
community Fryslân verder versterkt. Watersportverenigingen weten het regioteam 
steeds vaker te vinden. Het regioteam ontving vaker uitnodigingen voor de ALV van 
verenigingen. Ook nodigden verenigingsbestuurders ons uit om onze 
regioteamvergaderingen te houden in aanwezigheid van verenigingsbestuurders. Zo 
leren wij elkaar beter kennen en kunnen we elkaar via korte lijnen beter op de hoogte 
houden van relevante ontwikkelingen voor de watersport. Concreet vertaalde dit zich 
onder andere als volgt: 
 
● N.a.v. vragen van verenigingen over nieuwe, strengere, voorwaarden die de 

provincie stelde aan de snelheidsontheffing voor RIBS van het organisatiecomité 
tijdens zeilwedstrijden, heeft het regioteam via zijn netwerk de vraagstellers op korte 
termijn aan de juiste personen binnen de provincie gekoppeld. Hoewel dit niet direct 
een taak van belangenbehartiging is zoals bedoeld voor regioteams, heeft het 
regioteam wel de betrokken verenigingen snel kunnen helpen aan de juiste 
contactpersonen binnen de provincie. Voor nu (2025) is een voorlopige en tijdelijke 
maatregel getroffen om het geconstateerde probleem op te lossen; 

● De Harlinger Watersportvereniging (HWSV) zocht al langere tijd naar veilig 
vaarwater voor jeugdzeilen. Omdat dit in Harlingen niet voorhanden is, besloot de 
vereniging op zoek te gaan naar een locatie waar een plas gegraven kan worden. 
Samen met partners ontstond zo het plan voor een 60 hectare grote recreatieplas 
bij Herbaijum: Kiester Wielen. Op advies van Regioteam Fryslân werd het plan 
verbreed: niet alleen jeugdzeilen, maar een waterplas voor alle watersporters, 
inclusief mensen met een beperking. Maar ook voor zwemmen, vissen, 
natuurontwikkeling en zelfs waterberging. Want veilig en schoon water is belangrijk 
voor iedereen! Voor de verdere uitwerking van dit mooie project heeft HWSV 
subsidie aangevraagd. Op hun verzoek heeft Regioteam Fryslân met veel 
enthousiasme een steunbetuiging afgegeven. Kiester Wielen past perfect bij de 
missie van het Watersportverbond: het bevorderen van een inclusieve watersport én 
respect voor natuur en milieu. Schoon water en bewustwording vormen immers de 

 



 

basis voor duurzaam vaarplezier. De communicatie van het Watersportverbond 
over dit plan is goed opgepikt, inmiddels heeft zich nóg een groep geïnteresseerde 
watersporters gemeld met ideeën om mee te draaien in dit project. 

 
Helaas hebben de verder aangehaalde contacten met verenigingen nog niet 
geresulteerd in nieuwe leden voor Regioteam Fryslân, iets dat nu toch wel dringender 
begint te worden. Het regioteam hoopt dat de verenigingen willen scouten naar 
enthousiaste personen die willen helpen met de (noodzakelijke!) belangenbehartiging 
in Fryslân!  
 
Ook met andere watersporters en organisaties werden de banden verder versterkt. 
Naast de geregelde contacten met de Vereniging Wadvaarders, hebben contacten 
met Stichting Sport Fryslân onder andere geleid tot een bijeenkomst waarvoor alle 
Fryske watersportverenigingen waren uitgenodigd. Tijdens de inspirerende avond 
werden veel initiatieven geopperd om meer jeugd aan het watersporten te krijgen met 
als thema afwisseling en variatie. Maar ook samenwerken en bij elkaar kunnen sporten 
en delen van materialen en boten kwamen aan de orde. Hier zal zeker een vervolg op 
komen.  
 
Regioteam Fryslân ziet het initiatief om museumdorp Magna Frisia te bouwen bij Hoek 
van de Bant als een bedreiging voor de watersport. Wij steunen het ‘Collectief 
Watersporters Lauwerszee’, die de watersporters op het Lauwersmeer (windsurfers, 
kitesurfers, foilers, zeilers, SUPpers, etc.) vertegenwoordigen, in hun streven de kwaliteit 
van de watersportspot Hoek van de Bant te behouden, met respect voor de 
natuurwaarden van het gebied, dat grenst aan een Natura2000-gebied. Op deze plek 
dient watersport prioriteit te hebben. Hier blijven wij op het vinkentouw zitten, door in 
gesprek te blijven met de initiatiefnemers voor het middeleeuwse dorp en mee te 
denken over alternatieve locaties. 
 
Met de Commissie Roeiwateren van de Koninklijke Nederlandse Roeibond bestaat een 
goed contact. Lage steigers is een belangrijke voorwaarde voor roeiers om te kunnen 
aanleggen. Het regioteam onderkent het belang van deze groep watersporters en zal 
zich komende tijd actief inzetten voor realisatie van lage steigers.   
 

 



 

In de tweede helft van 2025 willen de regioteams Groningen/Drenthe, Overijssel en 
Fryslân hun krachten bundelen. Daarbij denken de drie regioteams aan het organiseren 
van een bijeenkomst voor de verenigingen in deze provincies over een bepaald thema 
en/of voor bepaalde typen watersporters.  
 
Natura2000 
Over het onderzoek naar verstoringen in de winter in vogelrustgebieden van het 
Natura2000 Merengebied en de evaluatie en update van het Beheerplan Natura2000 
Lauwersmeergebied zal Regioteam Fryslân nauw betrokken blijven met de Provincie 
Fryslân, waarbij het regioteam mee namens Regioteam Groningen/Drenthe zal 
optreden.  
Ook zal het Watersportverbond vanaf eind september weer communiceren over het 
belang van handhaven van de rust van de vogelrustgebieden.  
 
Stremming brug Uitwellingerga 
Over de gevolgen van de stremming van de brug bij Uitwellingerga heeft het regioteam 
zich grote zorgen gemaakt over de watersport in de provincie. Hiervoor hadden wij ook 
overleg met vertegenwoordigers van watersportverenigingen. Wij hebben 
deelgenomen aan diverse overleggen over mogelijke tijdelijke oplossingen. Daarbij 
heeft het Watersportverbond uiteraard ook oog voor gevolgen voor omwonenden en 
de landbouwers aan beide kanten van het Prinses Margrietkanaal. Hoewel ook het 
regioteam natuurlijk het liefste zou zien dat de brug bediend zou blijven voor de 
scheepvaart, of het wegdek verwijderd zou worden, kunnen ook wij helaas geen ijzer 
met handen breken. De brug stond al op de nominatie om vervangen te worden en is 
door de omrijroute vanwege de problemen met de Prinses Margriettunnel veel sneller 
verslechterd. De gemeente Súdwest-Fryslân zet waterstewards in rondom Sneek en de 
omvaarroutes in. Ook hier blijft het regioteam op het vinkentouw zitten om voor volgend 
jaar een zo goed mogelijk alternatief te bewerkstelligen. 
 
Minister van Infrastructuur & Waterstaat en Tweede Kamer 
De stremming van de brug bij Uitwellingerga is een voorbeeld van problemen die mede 
ontstaan zijn door te weinig proactief onderhoud van bruggen. Op directieniveau vindt 
regelmatig overleg plaats over de actuele stand van zaken tussen Rijkswaterstaat en 
de belangenorganisaties, waaronder het Watersportverbond. Binnenkort brengt het 

 



 

Watersportverbond namens de sector de slechte staat van de Nederlandse vaarwegen 
onder de aandacht bij de minister van Infrastructuur en Waterstaat en de Tweede 
Kamer. 
Ook zal Regioteam Fryslân de komende tijd de politieke partijen benaderen over dit 
punt en andere belangrijke thema’s, met het oog op het samenstellen van de 
verkiezingsprogramma’s van de partijen voor de gemeenteraadsverkiezingen van 
maart 2026. 
 
Contact met Regioteam Fryslân 
Voor vragen, opmerkingen en suggesties is het Regioteam Fryslân te bereiken via 
fryslân@watersportvebond.nl.   

 


